

чрезъ духовнитѣ началяници и то не на време. Нѣкои отъ общините идватъ въ управлението да искатъ регистрите назадъ за да вишнатъ забѣлѣзаните въ голѣмитѣ тевтери, които едвамъ наскоро сѫ раздадени“.

За това по поводъ на тѣзи рапорти Статистическото Бюро (образувано отъ бившето Статистическо отдѣление при Финансовото Министерство) още на времето е обрнало внимание, да се испратятъ регистри, гдѣто не е имало, за да се попълнятъ недостатъците и само на следующата 1883 година е било свършено доставението въ Бюрото прѣписите регистри, които регистри сѫ държани даечъ не тѣй както трѣбва.

По неграмотността на духовнитѣ лица, отъ много мѣста едини регистри сѫ написани съ своеобразно мѣжно прочетливо писмо, други сѫ исписани съ стари писмена смиесъ отъ гърци и старобългарски първообразни букви, и трети регистри сѫ написани съ чисто старобългарска азбука. Всичкитѣ графи, предвидени въ регистрите, не сѫ пълнени редовно, а именно: и въ тритѣ вида регистри на много мѣста общините сѫ означени съ наименования, по които се вижда, че не е разбрано самото понятие „община“. Така често се срѣща община Св. Петка, Св. Илия Св. Архангелъ и други подобни; околините па даже и окръжията носятъ такива имена, които не сѫществуватъ официално, и само съ голѣмо затруднение можеда се познае, сравнително съ другите графи, за коя околия и кое окръжие сѫ данните.

Въ регистрите за ражданията и умиранията твърдѣ често въ гра-

parvenus au Bureau que l'année suivante 1883; ceux-ci avaient été tenus irrégulièrement.

Par l'ignorance du clergé, de plusieurs endroits quelques copies de registres sont écrites dans un alphabet original difficilement déchiffrable, d'autres sont écrites en caractères mêlangés de vieux grec ou de vieux bulgare, ou encore sont écrites seulement en caractères vieux bulgare. Toutes les rubriques prévues dans les registres ne sont pas régulièrement remplies; ainsi dans les trois sortes de registres de plusiens endroits les communes sont désignées de termes par les quels on voit qu'on n'a pas compris le mot „commune“. De même souvent on rencontre S<sup>t</sup> Pétka, S<sup>t</sup> Ilias, S<sup>t</sup> Archange et autres pareils; les arrondissements et même les districts portent des noms qui n'existent pas officiellement et ce n'est qu'avec une grande difficulté qu'on peut comprendre, relativement aux autres rubriques, à quel arrondissement et district appartiennent les données.

Dans les registres des naissances et décès souvent dans la rubrique 2, les lieux habités ne sont pas indiqués séparément, mais mêlés, il paraîtrait qu'ils seraient rangés par paroisse du prêtre qui a tenu les registres. En plusieurs endroits les rubriques des trois registres pour l'enregistrement de l'âge sont vides. Dans les registres de naissance les rubriques pour l'âge des parents sauf de rares exceptions sont restées vides comme non enregistrés. La même chose eut lieu dans les rubriques des registres des mariages où sont exigés des renseignements pour les degrés de